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Lokalt samarbeidsutvalg Lovisenberg sektor 
Referat 
 
 

Dato 1. april 2025 Kl. 14-16 

Sted Møterom Fûrst, Lovisenberggaten 21 G 3. etg   

Til stede Tone Ikdahl (LDS), Jan Petter Odden (LDS), Anne Benedicte Skirbekk (LDS), 
Eirik Pettersen (LDS), Hallvard Fanebust (LDS), Torstein Fjørtoft (BGO), Anne 
Lorentse Onarheim (BSA), Inger Lise Myklebust (BSA), Hanne Syse (BGA), 
Martin Cornelius Veland (BSH), Solveig Thuseth-Berg (BSH), Lars Erik Hansen  
(BGA), Synne Marie Schou Øhrberg (HEL), Helge Jagmann (SYE), Kari Bjørkum 
(fastlegerepresentant), Nils-Frode Seland Sørlie (ansattrepresentant), Heidi 
Merete Rudi (brukerrepresentant), Kristine Engen Andreassen (LDS, ref) 

Fraværende Guri Bergo (VEL), Anita Lisbakken (BGA), Morten Sanden (BSA), Tore Olsen 
Pran (BGO), Johnny Advocaat (SYE), Hege Farnes Hildrum (HEL) 

 
Saksliste (O/B/D = Orientering/Beslutning /Diskusjon) 
Saknr. / 
tidspunkt 

Saksliste 

11/25 (B) 
 
 

Velkommen v/Tone 
 
Godkjenne innkalling 
Vedtak: Innkalling godkjennes 

12/25 (B) 
 
 

Godkjenne referat fra LSU 11.02.2025 
 
Vedtak: Referat godkjennes 

13/2025 (O) 
 
 

Erfaringer fra gruppebehandling for ungdom med autisme – et samarbeide mellom 
BUP og førstelinjen 
Kristin Thaugland-Sanne (O/D), Overlege Ungdomsseksjonen, Nic Waals Institutt 
 
Presentasjon av erfaringer fra gruppebehandling for ungdom med autisme, se 
vedlagt presentasjon «Erfaringer fra gruppebehandling ungdom med autisme». 

- Overveiende gode evalueringer, både fra ungdommen selv og foreldre.  
- Skaper et fellesskap, og erfaringen er at ungdommene benytter seg av 

tilbudet. 
- Foreldrene har et stort behov for å snakke sammen.  
- De tre sektorbydelene har utviklet et lignende tilbud i førstelinjen. 
- Tilbudet videreutvikles kontinuerlig, basert på evalueringene. 

 
Innspill i møtet: 

- Bra at foreldrene inkluderes. 
- Foreldrene trenger mye støtte, står ofte i krevende familiesituasjoner. 
- Kan være aktuelt med et lignende tilbud for unge voksne. 

14/2025 
(O/B) 
 

Overgangsbolig LDS og bydeler 
Lars-Andreas Kvisle, psykologspesialist Lovisenberg DPS og Hallvard Fanebust, 
klinikksjef SPHR 
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Orientering om prosjektet, se vedleggene «Rivertz rehabiliteringsbolig for krevende 
pasienter» og «Overgangsbolig LDS og bydeler - notater til forprosjekt» 
 
Overgangsboligene skal være en del av det sikkerhetspsykiatriske tjenestetilbudet, og 
skal ha et rehabiliteringsformål. Det er viktig å rette tiltaket mot riktig pasientgruppe. 
Det finnes arealer som kan tilgjengeliggjøres for prosjektet inne på sykehusets 
område, og nærheten til sikkerhetspost, akuttpost og poliklinikk er en fordel. Det 
presenteres en oversikt over noen mulige fallgruver, blant annet at gevinstene 
kanskje vil høstes andre steder enn der kostnaden ligger. 
Tentativ oppstart er 2027. 
 
Prosjektet er meldt inn til HSØ som aktuelt prosjekt for utprøving av alternativ 
organisering av helse- og omsorgstjenester, og foreslås også som prioritert tiltak fra 
Lovisenberg sektor for tildeling av Rekrutterings- og samhandlingstilskudd 2025. 
 
Innspill i møtet: 

- Bydelene er overveiende positive.  
- Finansiering må avklares. 
- Ønsker oppstart tidligere enn 2027. 
- Botid: Foreslås 2 år. 
- Må avklares hvilken pasientgruppe som er aktuell for boligene, hvilket tilbud 

har de i dag? 
- Viktig med forpliktelse også i neste steg, ved utflytting fra boligen. 
- Bydeler og sykehus kan begynne med å identifisere aktuelle kandidater for 

overgangsbolig. Vil si noe om hvordan man går videre. 
- Enighet om at prosjektet tas videre av samarbeidsforum psykisk helse og rus, 

LSU holdes løpende orientert.  
 
Vedtak: LSU gir sin tilslutning til at prosjektet Overgangsbolig LDS og bydeler 
prioriteres til Rekrutterings- og samhandlingstilskudd 2025. Sekretariatet tar ansvar 
for at tiltaket meldes videre til SSU i tråd med prosess for fordeling av Rekruttering- 
og samhandlingstilskudd 2025. 

15/2025 
(O/D) 
 
 

Felles gevinstuttak i kommunene og spesialisthelsetjenesten 
Oppdatering fra deltakere i workshop 1 v/Torstein  
 
Helsebyråden har tatt initiativ til et tverrgående arbeid med fokus på felles 
gevinstrealisering. PwC har fått i oppdrag av Byrådsavdeling for helse å fasilitere en 
kartlegging og prioritering av aktuelle utfordringsområder og tiltak som skal lede til 
utarbeidelsen av businesscase og danne grunnlaget for inngåelse av felles avtaler. 
Som ledd i dette arbeidet er det planlagt intervjuer, workshops og datainnhenting for 
gevinstberegninger.  
 
Workshop 1 ble gjennomført 10. mars 

- Prosjektene som skal tas videre i workshop 2 er: 
o Diagnostisering av kognitiv svikt 
o Antibiotikabehandling i hjemmet for pasienter med behov for 

langvarig antibiotikabehandling 
- Pågår nå datainnhenting fra bydeler og sykehus 
- Workshop 2 er planlagt 29. april 

 
Diskusjon og innspill fra LSU  

- Uklart hvilke kriterier som er satt for utvelgelse av prosjekter. 
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- Gode prosjekter som er valgt ut, og det kan være gevinster å hente. Usikkert 
om prosessen er egnet for å hente ut gevinstene. 

 
Vedtak:  
LSU tar saken til orientering og kommer med innspill til sakene som det skal jobbes 
videre med i workshop 2. 

16/2025(O/D) 
 
 

Faglige samarbeidsfora  
Muntlig orientering ved Eirik 
 
Orientering om aktiviteten i samarbeidsforum somatikk ved leder Eirik Pettersen: 

- Gjennomføres 3-4 møter pr år. 
- Ledelse og sekretariat ligger hos sykehuset, møtested varierer mellom 

bydeler/etater/sykehus. 
- Nylig revidert mandat og deltakerliste, fått inn bl.a. representant fra VEL, 

fastlegerepresentant og brukerrepresentant. 
- Referat sendes til LSU og de andre faglige samarbeidsforaene. 

 
Hvordan styrke samhandlingen mellom LSU og de tre samarbeidsforaene, innspill fra 
LSU: 

- Ønskelig med tettere samarbeid/interaksjon mellom de faglige 
samarbeidsforaene og LSU 

- Årlig rapportering til LSU.  
- Mulig tema for samhandlingsseminaret i september. 

  
Vedtak:  
LSU tar saken til orientering og kommer med sine innspill. 

17/2025 (O) Samhandlingsseminar høsten 2025 
 
Dato 23-24. september bekreftes. 
 
Bydel Gamle Oslo har hovedansvaret for seminaret. 
AU og fastlegerepresentant fungerer som programkomite.  
 

18/2025 (O) 
 
 

Orienteringer 
Orientering fra SSU v/Tone 
Forrige møte ble avholdt 7. mars. Neste møte er 2. april. 
Rehabilitering var tema på forrige møte, med innledning fra Kirsten Sæther, Sunnaas 
sykehus. 
På møtet i desember ble avvikling av rehabiliteringstilbudet på Aker diskutert.  
 
Innspill i møtet vedr. nedleggelse av rehabiliteringstilbudet på Aker: 

- Enhet for rehabilitering Aker: LDS har brukt ca. 2 senger gjennom året.  
- Hvilket tilbud kan erstatte tilbudet på Aker for pasientene i vår sektor? 
- Kjøpe plasser er et alternativ. 
- Kan FRA utvikles/styrkes (med mer medisinsk oppfølging)? 
- Mulig å styrke rehabilitering på helsehusene? 
- Samarbeidsforum somatikk holder i denne saken. 

 
Rekrutterings- og samhandlingstilskudd 2025 v/Tone 
Informasjon om plan og prosess for samhandlingstilskudd 2025 

- Kom sent i gang med fordeling for 2024 (fikk midlene på slutten av året) 
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- Sak på SSU 2. april 
- Ønskelig å komme raskt i gang med fordeling av midlene for 2025 

 
Tjenesteavtaler v/Kristine 
Pågår en prosess for revidering av tjenesteavtaler. Den overordnede 
samarbeidsavtalen er revidert, og man skal nå revidere de tilhørende 
tjenesteavtalene. Det er satt ned 4 arbeidsgrupper med representanter fra Oslo 
kommune og de 4 sykehusene. Arbeidet koordineres av sekretariatet til SSU. Se 
vedlegg «Informasjonsmøte om revidering tjenesteavtaler 10.3.2025» 
 
Vedtak: 
LSU tar saken til orientering. 

19/2025 
(O/D) 
 
 

Samhandlingsprosjekt om digital hjemme oppfølging og deling av måledata 
 
Informasjon om føringer fra Byrådsavdelingen ved Camilla Holt Hasle, Byrådsavdeling 
for helse 
 
Se vedlagt presentasjon «Innlegg LSU Lovisenberg 01.04.25» 
 
Innspill i møtet: 

- Brukerrepresentant etterlyses, også inn i prosjektgruppen. 
- Prosessen oppleves uklar, man ønsker at midlene fra Lovisenberg sektor skal 

brukes inn mot storforbrukerprosjektet (som ble meldt inn i 
utgangspunktet). Nødvendig med klinisk involvering. 

- Viktig med gode målepunkter underveis. 
- Kan føre til merarbeid for fastlegene. Må stramme inn måledata.  
- Viser til evaluering av VIS-prosjektet (Sluttrapport VIS 2.0), man må lære av 

erfaringene i dette prosjektet.  
- Viktig å få prosjektene inn i ordinær drift. 

 
Vedtak: LSU tar saken til orientering og gir sine innspill.  

20/2025 
 
 

Eventuelt 
 

 Møteplan 2025: 
• Tirsdag 3. juni kl. 14-16. Møtested: Lovisenberg Diakonale Sykehus Lovisenberggaten 21G, 

møterom Fürst. 

• 23.-24. september. Lunsj-til-lunsj samhandlingsseminar 

• Tirsdag 25. november kl. 14-16. Møtested: Lovisenberg Diakonale Sykehus Lovisenberggaten 
21G, møterom Fürst. 

 


